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“Estic molt descontent amb la Mina, però 
és que hem aguantat molt sols”

MS

Entrevista amb Joan Callau, alcalde i alcaldable del PSC de Sant Adrià a les eleccions municipals del 26 de maig.

Montse Sáez

Sant Adrià.-
Pregunta. Com qua-

lificaria la gestió del seu 
grup municipal aquests 
darrers quatre anys? 

Resposta. Crec que 
ha sigut molt bona, sobre-
tot per l’entorn en el qual 
ens movíem: un equip de 
govern en minoria amb 
una crisi econòmica molt 
dura. A més, al comença-
ment del mandat, la Ge-
neralitat de Catalunya en 
devia molts diners. 

Pe n s o  q u e  h em 
aconseguit una gestió 
econòmica molt bona de 
l’ajuntament. I, a partir 
d’aquí, les prioritats que 
ens hem marcat, com 
la protecció social i la 
promoció de l’ocupació 
i l’educació, cada any 
hem anat augmentant 
els recursos econòmics. 
A més, els darrers anys 
de mandat hem prioritzat 
altres àrees com aug-
mentar les plantilles de 
manteniment de la neteja, 
de parcs i jardins. A part 
el Campus Diagonal ha 
començat a funcionar 
a una gran velocitat, i 
estem donant llicències 
a dos hotels en aquesta 
zona. I també hem posat 
les bases del PDU de les 
tres xemeneies que en el 
mandat següent s’haurà 
d’aprovar.      

P. Part de l’oposició 
i de la ciutat té por que 
l’oci nocturn que ha de 
sortir de la platja de 
Barcelona vagi a parar 
a la zona de les tres xe-
meneies.

R. No, no. Els de 
l’oposició haurien de 
saber que vam deixar 
clar a les conclusions 
que no volem cap tipus 
d’oci ni nocturn ni diürn 
a la zona. 

P. També part de 
l’oposició afirma que el 
govern municipal no ha fet 
pràcticament res aquesta 
darrera legislatura. 

R. Això són percep-
cions. Si començar un 
campus no és fer res, si 

dins una crisi econòmi-
ca mantenir l’aportació 
als serveis socials és no 
fer res... Pensa que Sant 
Adrià és una ciutat amb 
el 16,20% dels ciutadans 
que passen per serveis 
socials. Som el municipi 
en proporció amb més 
habitatge social. Hem des-
tinat 5 milions d’euros a 
promocionar l’ocupació. 
De directes hem fet 600 
llocs de treball i hem ajudat 
a fer 1.500 contactes de 
treball. El que s’ha fet a la 
Mina. Això és poca cosa?   

P. Està content amb 
la situació a la Mina?  

R. No, estic molt 
descontent. Des que sóc 
alcalde, he parlat amb 
els dos últims presidents 
de la Generalitat, amb 
l’anterior vicepresident, 
amb tots els consellers 
d’interior que hi ha ha-
gut, i amb tots els direc-
tors generals. La situació 
s’ha anat degradant i no 
m’han fet gens de cas. 
Per això vaig anar al 
Parlament. Ara el grup 
parlamentari socialis-
ta ha fet una iniciativa 
que demana que torni a 
anar com a alcalde a la 
comissió d’interior del 
Parlament. És una situa-
ció inaguantable. Per això 

demano Mossos per con-
trolar l’espai públic, que 
ha de ser dels veïns, que 
s’augmentin les investi-
gacions contra la venda, 
i un pla de xoc contra la 
pobresa estructural. 

La Mina té un proble-
ma important que és que 
en altres crisis econòmi-
ques com que es refeia 
la construcció tornava a 
tenir ocupació, i aquesta 
vegada no és així. A Sant 
Adrià tenim un problema 
molt greu que és la inser-
ció laboral de persones no 
qualificades.    

P. Què diria a les per-
sones que pensen que 
Joan Callau no té caris-
ma, que és un alcalde que 
no arriba a la gent?

R. No sé si tinc o no 
tinc carisma. Què és el 
carisma? Hauran pogut 
dir moltes coses de mi, 
però el que no poden dir 
és que he mentit. Crec 
que sóc una persona que 
quan agafo un compromís 
ho faig o almenys hi tre-
ballo per fer-ho. 

P. Quin és el principal 
problema de Sant Adrià i 
com se soluciona?

R.  El barri de la Mina, 
però no refer-lo estruc-
turalment, sinó atacar 
l’arrel i donar ocupació a 

les persones i fer progra-
mes d’acompanyament. I 
lluitar contra la pobresa. 
Pensa en la dada del 
16,20% de la població 
adrianenca que passa per 
serveis socials. En propor-
ció, a Barcelona, és com 
tot Nou Barris i quasi tot 
el Raval junt.   

P. L’ajuntament ha fet 
tot el que es podia fer a 
la Mina?

R. Sí. És que hem 
aguantat sols a la Mina 
sense ajuda de les institu-
cions. Alguna conselleria 
de la Generalitat de forma 
puntual, però en general 
estem molt sols.  

P. En el terreny de 
l’ocupació, es podria 
haver fet més? Per exem-
ple, en els polígons in-
dustrials que estan molt 
abandonats.

R. Nosaltres tenim 
un munt de diners de 
superàvit que no ens 
deixen gastar, per nor-
mativa. El tema dels po-
lígons, crec que teníem 
altres urgències. Però 
és un tema pendent que 
s’ha de treballar. Hem 
fet alguna cosa, sols 
també, com l’ampliació 
del servei de neteja als 
polígons. Però encara 
queda molt per fer. 

P. També està pen-
dent el futur dels polies-
portius.

R. Sí, aquest no és 
un tema fàcil. El Marina 
Besòs ho va abandonar 
el gestor que hi havia. El 
mantenim obert per do-
nar servei i falta elaborar 
el plec de condicions i 
acabar-ho de consolidar. 
Pel que fa al Ricart, aquí 
és veritat que potser 
hem anat més lents, però 
hem de tenir resolució al 
problema de la piscina. 
El futur jo crec que és 
tenir una piscina per fer 
cursets per nadons i per 
gent gran. Perquè per 
nedar ja tenim dues pis-
cines que són el Besòs i 
el Marina Besòs.

P. Si estigués a la 
seva mà, quin seria el 
futur del crematori? 

R. Ja ho he dit més 
d’una vegada. Crec que 
quan funcioni, la gent 
veurà que tot el que 
s’ha dit que provoca no 
serà així. Hi ha un munt 
d’estudis científics que 
diuen que contamina 
com quatre o cinc co-
txes a l’any. Quan passi 
un temps, la ciutadania 
trobarà que és un servei 
per la ciutat i ho veurà 
normal. 

P. Hi ha gent que 
pensa que el consistori 
va amagar la paraula 
crematori, que només es 
parlava de tanatori. 

R. Si repasses la 
premsa de l’època, en 
els titulars ja es parlava 
de tanatori-crematori. 
No estaria molt amagat, 
llavors. El que passa és 
que quan la cosa es va 
alterar, qui no governava 
es va posar de perfil.   

P. Quin pensa que ha 
sigut el seu major encert 
i desencert en aquests 
darrers quatre anys? 

R. El major encert ha 
estat oferir tranquil·litat 
de gestió, no sotmetre 
l’ajuntament a processos 
polítics iniciats. Una bona 
gestió econòmica, prio-
ritzant el que hem prio-
ritzat i ampliant a altres 

aspectes com la neteja. 
I el desencert, més que 
desencert, assignatures 
pendents, com els polies-
portius. I, un altre tema, 
que no és culpa meva, 
que és el tema de la Mina. 
No em sento culpable 
ni responsable, però a 
vegades penso “qué més 
puc fer perquè altres ad-
ministracions, com la Ge-
neralitat, reaccionessin”. 
Perquè és un drama.    

P. Creu que l’entrada 
de més partits a l’Ajunta-
ment ha millorat la vida 
política de la ciutat o ha 
sigut més difícil la convi-
vència? 

R. Crec que el dia a 
dia ha estat més difícil, 
però era perquè érem 
pocs governant. El Partit 
Socialista ja venia d’una 
tradició de diàleg, sobre-
tot en temes importants 
com la Mina o la Catala-
na, per tant hem hagut de 
fer una mica més d’esforç 
en haver-hi més grups. 
Però penso que som co-
responsables, juntament 
amb els altres grups, del 
bon ambient i entesa 
amb la majoria de grups 
municipals. per això hem 
pogut aprovar els pressu-
postos i les taxes durant 
quatre anys.    

P. Com qualificaria la 
seva llista a les munici-
pals? El principi de la llista 
és continuista. 

R. Sí. Crec que és 
bona, hi ha gent de tots 
els barris, és paritària. Els 
regidors que es mantenen 
és que ho han fet molt bé. 
Qui pensi que gestionar 
Sant Adrià és com quan 
arriba Mary Poppins, obre 
la bossa i surt tot, està 
molt equivocat.    

Entrevista completa i més 
informació a www.areabesos.

com/eleccions/psc.html
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“Si comencem a posar torres en altura 
tornarem a una muralla enfront del mar”

MS
Montse Sáez

Sant Adrià.-
Pregunta. Com quali-

ficaria la feina feta pel seu 
grup municipal aquests 
darrers quatre anys? 

Resposta. La feina 
que hem fet és poc vi-
sible, perquè hem fet 
molt de treball d’examinar 
expedients per presentar 
propostes de pes. Has 
de fer molta investiga-
ció i possiblement hem 
descuidat una mica la 
part de comunicació. És 
una crítica que ens han 
fet. Però hem presentat 
moltes mocions, algunes 
han donat fruit com la de 
reglament de participació, 
que ve d’una moció nos-
tra perquè vam veure que 
estava molt desfasada. 
També hem fet mocions 
en l’àmbit de l’automoció 
elèctrica, perquè esti-
guessin senyalitzats els 
punts de recàrrega. .

P.  Que no es va 
aprovar?

R. Sí, es va aprovar 
però després es va quedar 
en el calaix. I una altra 
que era reduir l’impost 
d’obres pels punts de 
recàrrega individuals tam-
bé es va aprovar però 
ens va costar dos anys 
d’insistència per aconse-
guir que quedés reflectit 
a les tasses. També hem 
tingut les nostres lluites 
en el tema de l’ordenança 
cívica, que pensem que 
ha d’incorporar punts que 
incorpora l’ordenança cívi-
ca de Barcelona. Aquesta 
proposta de modificació 
ens l’han tombat dues 
vegades. No és una tas-
ca fàcil la que es fa a 
l’oposició quan només 
tens tres representants en 
un ple de 21. 

P. Quin és el major en-
cert i el major desencert 
del seu grup?

R. El major encert és 
la dinàmica de treball que 
hem portat. Ens hem de-
dicat a fer un treball molt 
rigorós, apostant per la 
qualitat de la moció que 
presentàvem més que per 

la quantitat. Estem molt 
contents per les mocions 
que hem presentat perquè 
han estat molt treballades 
i positives. 

El major desencert 
és que no hem tingut 
prou cura de comunicar 
el que fèiem, de fer di-
fusió de les mocions que 
presentàvem.

P. Com qualificaria la 
feina del govern?

R. Crec que han estat 
molt limitats per la seva 
minoria, però considerem 
que s’ha mantingut la 
tònica que ja veníem de-
nunciant que no es presta 
la suficient atenció a les 
qüestions relacionades 
amb les concessions. El 
control de les conces-
sions considerem que 
no acaba de funcionar, 
no sabem si és per man-
ca de personal però hi 
ha temes que s’hauríem 
d’haver pogut tirar en-
davant des del principi 
de la legislatura, com la 
modificació del reglament 
orgànic municipal o el 
plec de condicions del 
Marina Besòs, que s’han 
eternitzat. I el tema de 
la policia, que s’han fet 
passos per millorar el 
servei, incrementant el 

número de policies, però 
encara h ha problemes 
d’organització greus que 
s’han d’afrontar. Aquest 
equip de govern el que 
ha fet és deixar les coses 
passar i no afrontar els 
problemes d’organització 
que hi ha, i això incideix 
molt en la sensació de 
manca de seguretat que 
té la gent a Sant Adrià.  

P. Quin és el principal 
problema de la ciutat i 
com se soluciona?

R. La ciutat té múl-
tiples problemes. El més 
greu és que hi ha algun 
en què podem fer coses 
com a ciutat i hi ha altres 
que no. Primer tenim un 
problema de seguretat 
amb diferents orígens i di-
ferents. Tenim el tema de 
la Mina, que està per so-
bre de les capacitats de la 
nostra ciutat. Per resoldre 
el tràfic de drogues a la 
Mina hem de col·laborar 
amb altres administra-
cions. I si aquestes ad-
ministracions no fan res, 
difícilment podrem fer 
nosaltres gaire com a 
ciutat. Aquest problema 
incideix en tota la resta 
perquè el tenir un mercat 
de droga tan important 
a un barri de la nostra 

ciutat implica que hi ha 
un trànsit de persones 
amb problemes de dro-
gaddicció que a vegades 
recorren a petits robatoris 
per aconseguir la droga. 
Com els que s’han pro-
duït a Sant Adrià Nord 
i Sant Joan Baptista. I 
s’ha creat una sensació 
d’inseguretat que sí que 
podem treballar amb la 
nostra policia local, però 
per això els hem de donar 
les eines adequades.

També tenim un pro-
blema d’aïllament dels 
barris, de manca de co-
municació, que el que 
provoca és que no hi hagi 
un potencial de clients 
passejant per determina-
des zones. Quan es fan 
plans per revitalitzar els 
comerços en determina-
des zones no es té en 
compte aquest problema. 
Per això primer hem de 
plantejar com solucionar 
aquest problema de co-
municació. Segon, quins 
elements podem utilitzar 
per atreure gent dels al-
tres barris i també de fora. 
A l’estiu, per exemple, no 
és atractiu passejar per 
la nostra zona de platja. 
Nosaltres portem quatre 
anys insistint perquè es 

faci el plec de condicions 
del xiringito de la platja, 
i no s’ha fet res. Per això 
hi ha moltes botigues del 
carrer de la platja que 
s’han tancat, perquè hi 
ha molt poca gent que 
baixi paseejant fins a la 
platja. En aquest moment 
l’autopista és una mena 
de frontera. El mateix 
passa amb el carril bici. 
No costa gaires diners po-
sar indicadors perquè la 
gent sàpiga el que tenim 
a la platja i això atrauria 
activitat econòmica.

P. Quina és la seva 
visió del front litoral?

R. Nosaltres pensem 
que el que hi ha d’anar allà 
és un gran parc metropo-
lità. Hem de convèncer a 
la resta d’administracions 
de la necessitat que hi 
hagi aquest parc.   

P. Ara es tira més per 
l’edificació.

R. A veure, no diem 
que no hi pugui haver 
vivenda, però si s’ha 
d’apostar per un model 
que sigui més el de Ba-
dalona que el de Diago-
nal Mar. Si comencem 
a posar torres en altura 
tornarem a tenir una mu-
ralla enfront del mar, a 
més a més de la que ja 
constitueix la via del tren. 
No estem en contra de 
les vivendes, però hi ha 
d’haver activitat econò-
mica, i s’ha de plantejar 
molt bé el que es fa amb 
les xemeneies. Hi ha molt 
de lloc i es poden fer mol-
tes coses, i si pretenem 
omplir les xemeneies i la 
sala de turbines només 
amb equipaments cultu-
rals no ho aconseguirem 
perquè haurà de ser una 
cosa molt gran. Tant de 
bo aconseguíssim un 
Guggenheim.

P. Una de les altres 
preocupacions que té 
part de la ciutadania és 
el crematori. Si estigués 
en la seva mà, com se 
solucionaria? 

R. La nostra decisió 
serà aprofitar al màxim 
les possibilitats regula-
tòries del municipi des 

del punt de vista de con-
taminació de l’aire, cosa 
que ja vam plantejar el 
2016. Però ens van dir, 
com a excusa, que com 
que encara que estava 
instal·lat no es podia 
regular, quan a la llei no 
diu res que digui que hagi 
d’existir una instal·lació 
per poder regular aquest 
tipus d’instal·lació. Per 
nosaltres va ser una excu-
sa de l’equip de govern, 
perquè la moció que vam 
presentar es va aprovar.  
Per això nosaltres tenim 
clar que el que farem 
serà aprofitar al màxim 
les possibilitats de la 
regulació local de con-
taminació ambiental per 
garantir que l’activitat del 
crematori tingui el mínim 
impacte sobre la ciutada-
nia. El problema és que el 
crematori s’hauria d’haver 
parat el 2008, quan no-
saltres no estàvem ni 
ficats en política. 

P. Com qualificaria la 
seva llista per les muni-
cipals?  

R. És una llista for-
mada per gent amb co-
neixements i il·lusió. Hem 
fet la llista pensant en la 
possibilitat que gover-
nem, i per tant, tenint en 
compte a qui posaríem en 
cada departament i quina 
responsabilitat tindrien. 
Tenim una persona que 
ha estat policia local, que 
en sap molt de seguretat; 
una que en té molt de 
coneixement en el món 
del manteniment urbà; 
una que és responsable 
de personal en una gran 
empresa. És una llista 
que, en el cas que gover-
nem, la gent estarà molt 
preparada.

Entrevista amb Pedro Sánchez, alcaldable de Ciutadans de Sant Adrià a les eleccions municipals del 26 de maig.

Entrevista completa i més 
informació a www.areabesos.
com/eleccions/ciudadanos.html
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“Tenemos que seguir potenciando la 
ayuda a las familias”

MS

Montse Sáez

Sant Adrià.-
Pregunta. ¿Por qué 

se ha vuelto a presentar 
después de despedirse en 
el Viure? 

Resposta. En principio 
la idea tanto de Gregorio 
Belmonte como la mía 
era de no presentarnos 
y appoyar la continuidad 
de lo que es Iniciativa, 
Esquerra Unida, Podemos 
y los Comunes. Pero han 
sucedido una serie de 
cosas que nos han he-
cho replanteárnoslo y no 
votar una opción política 
que no son los Comunes, 
porque así lo han decidido 
ellos en asamblea. Que 
son un partido indepen-
diente, que no computan 
a nadie, aunque siguen 
manteniendo el nombre 
de Sant Adrià en Comú, 
lo que me parece una 
incongruencia. Yo dije 
que no iba a participar de 
eso y lo que hicimos fue 
hablar con los Comunes 
en Barcelona y avalaron 
la candidatura. Es cierto 
que es una candidatura 
hecha rápido, porque ce-
rramos la candidatura el 
último día. Una candida-
tura que intenta mantener 
la paridad, que la tiene, y 
con las personas que la 
conforman. Es cierto que 
hay personas que antes 
estaban en nuestras listas 
y que están en Sant Adrià 
en Comú, como Irene 
Aldabert, y otras que no 
están con nadie. Intenta-
remos hacerlo lo mejor 
posible. En definitiva, el 
motivo por el cual Movem 
Sant Adrià en Comú-En 
Comú Guanyem, que es 
la marca de los Comu-
nes, se presenta en Sant 
Adrià porque entendemos 
que quedaba un vacio en 
las municipales. Y nues-
tros votos, a diferencia 
de otros, sí que van a 
computar para el Àrea 
Metropolitana o para la 
Diputación de Barcelona. 
No entendemos otra for-
ma de hacer que funcio-
nar de manera organizada 

y entablar complicidades 
con el resto de munici-
pios. Sobre todo ahora 
que desaparece el Consell 
Comarcal. Yo creo que 
independiente no hay 
nadie, y yo prefiero ser 
dependiente de los que 
formo parte en parte, 
porque somos una parte 
de los Comunes.

P. ¿Cómo calificaría 
el trabajo realizado por 
su grupo municipal estos 
últimos cuatro años?

R. A nosotros nos 
dejó un poco descoloca-
dos el ver un gobierno 
tan en minoría. Nuestra 
visión, la de Belmonte 
y mía, era intentar for-
mular una coalición de 
izquierdas potentes don-
de discutiéramos de tú a 
tú con el PSC. Cuando 
hablo de una coalición 
de izquierda me refiero 
a Sant Adrià en Comú, 
Iniciativa y, por qué no, 
Esquerra Republicana 
de Catalunya. Sumando 
los concejales, éramos 
7, contra 6 que tiene el 
PSC. Era una correlación 
de fuerza corrientes. En 
las asambleas de EUiA e 
Iniciativa se optó por ir a 
la oposición. Y cuando 
uno va a la oposición, o 
intenta hacer una moción 

de censura para gober-
nar, o pasa lo que pasa. 
Han sido cuatro años de 
presentar infinidad de 
mociones, que tenían 
más un contenido polí-
tico que efectivo. Estos 
cuatro años han sido de 
apoyar unos presupues-
tos municipales porque 
entendíamos que eran 
continuidad de lo que no-
sotros siempre habíamos 
hecho. Porque en lo que 
más se incrementaba era 
en el terreno social, en el 
tema de becas y ayudas a 
familias, a la gente mayor 
que tiene problemas en 
casa con la ayuda domi-
ciliaria. Pero en el resto 
de mandato para mí Sant 
Adrià no avanza. Con un 
gobierno en minoría y con 
una oposición que hace 
su papel pero que, en 
definitiva, continúan los 
problemas. Algunos de 
ellos se han cronificado.  

P. ¿Cuáles son los 
principales problemas 
que tiene la ciudad? 

R. Uno, y es un tema 
que creo que tenemos 
que intentar no politizar, 
aunque se ha hecho, que 
es el tema de la Mina, 
donde da la sensación 
de que los malos ganan y 
los buenos pierden. Y los 

malos son una minoría y 
los buenos una mayoría. 
En la Mina viven 10.000 
personas y hay un grupo 
reducido de gente que 
está consiguiendo que el 
barrio se pierda, que se 
degrade aún más. Este 
es un tema que se ha 
cronificado, que va a 
peor y que requiere de un 
consenso municipal y de 
implicaciones supramu-
nicipales del estado de la 
Generalitat. Se lo dije a 
Joan (Callau) que no es 
una cuestión de que haya 
más o menos Mossos, 
aquí se necesitan otros 
elementos que tiene que 
ser el estado. En forma 
de implicación, de ver que 
es un barrio en el que se 
tiene que actuar. 

P. ¿Cuáles cree que 
son los retos de futuro 
de la ciudad?  

R. Seguir potencian-
do la ayuda a las familias. 
Tenemos que dignificar, 
y mucho, los polígonos 
industriales. Y luego, dar 
respuesta al tema de la 
vivienda. Ahora tenemos 
la fábrica de cartón. Tene-
mos que buscar espacios, 
y creo que los tenemos, 
para que nuestros jóve-
nes tengan una vivienda 
de alquiler digna en base 

a las rentas. Volviendo 
al frente litoral, hay que 
conseguir que sea un 
barrio inclusivo, si al final 
se acaba desarrollando un 
barrio. Que haya un por-
centaje alto de vivienda 
pública. 

El tema de la Guardia 
Urbana es algo que se 
tiene que plantear ya. 
No solo más efectivos, 
sino otros temas más 
profundos. Ellos piden 
más compensación eco-
nómica, pero creo que 
deben ser más flexibles 
en cuanto a su horario 
y sus turnos. Hay que 
llegar a un acuerdo para 
que se vean incentivados 
y reconocidos, y por otro 
lado que la ciudadanía, 
en las épocas que más se 
necesita la policía, que es 
en el verano, cuando más 
problemas de incivismo 
hay, la tenga. Claro, siem-
pre teniendo en cuenta la 
conciliación familiar. 

P. Si estuviera en su 
mano decidir el futuro 
del crematorio, ¿qué pa-
saría?

R. Si estuviera en 
nuestra mano y vista la 
situación actual no se 
construiría. En el artículo 
del Viure en el que me 
despedía decía que podía 
haber cometido errores y 
que pedía perdón porque 
no me imaginaba lo que 
se iba a generar. Ahora 
sería no al crematorio, 
y sí al tanatorio. Una de 
las cosas que nosotros 
vamos a proponer de 
manera contundente es 
la instalación de panta-
llas sonoreductoras en la 
zona de nuestro cinturón. 
Y más allá, aplicar polí-
ticas de manera global, 
desde el punto de vista 
del Área Metropolitana. 
Porque podemos hacer 
muchas políticas aquí 
para mejorar la calidad 
de aire en Sant Adrià, 
pero si Barcelona, si Ba-
dalona, si Santa Coloma, 
Cornellà, no lo hacen, no 
generamos tanto. Y con-
tinuar con el control de 
los ciclos combinados y la 

incineradora, que aunque 
dependa de la Generali-
tat podemos hacer co-
sas. Y, porque no, utilizar 
energías renovables en 
nuestros equipamientos 
deportivos, biomasa, bá-
sicamente.   

P. ¿Cómo afrontaría 
el problema de los polide-
portivos?

R.  Ahora tenemos 
dos equipamientos, Ma-
rina Besòs y Besòs, que 
durante su vida han es-
tado gestionadas por 
manos privadas, y el re-
sultado ha sido el que ha 
sido: Marina Besòs casi 
cerrado, y el Besòs acaba 
de salir una suspensión 
de pagos. Es verdad que 
no es solo achacable a la 
gestión, también pueden 
haber otros factores. Vis-
to eso, la pregunta sería: 
¿la gestión directa sería 
tan mala, a través de una 
empresa municipal? Don-
de tú tienes un mayor 
control de todo. Lo que 
se llama la remunicipali-
zación de los servicios. A 
lo mejor es positivo y los 
servicios mejoran, ade-
más de poder jugar con 
la tarificación social, que 
cada uno pague en fun-
ción de las rentas. Y en 
el tema del Ricart, pienso 
que el cierre fue un error, 
porque supuso la pérdida 
importante de socios, 
teniendo en cuenta la 
apertura del del Alcam-
po. El Ricart lo tenemos 
que rescatar, tiene que 
funcionar. Su lámina de 
agua ya veremos. Creo 
que teniendo en cuenta 
la masa de gente que 
vive cerca, la lámina de 
agua tiene fuerza para 
rentabilizarla.  

 

Entrevista amb Gregorio Camacho, alcaldable de Movem Sant Adrià en Comú Guanyem a les eleccions municipals del 26 de maig.

Entrevista completa i més 
informació a www.areabesos.

com/eleccions/movem-sant-
adria.html
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“Hem de ser capaços d’articular un Sant 
Adrià que agradi a la gent”

MS

Entrevista amb Rubèn Arenas, alcaldable d’ERC de Sant Adrià a les eleccions municipals del 26 de maig.

Montse Sáez

Sant Adrià.-
Pregunta. Com quali-

ficaria els darrers quatre 
anys de legislatura d’ERC 
al consistori? 

Resposta. Han sigut 
quatre anys de molt de 
profit. Esquerra ha en-
trat per la porta gran a 
l’ajuntament aportant 
tota la seva feina i el seu 
esforç per intentar allò 
que vam dir ara fa quatre 
anys: construir un nou 
Sant Adrià. És evident 
que no vam tenir prou 
força com per governar 
la ciutat i per tant fer el 
canvi que volíem. Però 
sí que crec que des de 
l’oposició hem tingut una 
posició que no ens perto-
cava. Perquè només amb 
dos regidors de 21, hem 
sigut capaços de tirar en-
davant moltes iniciatives. 
Crec que som el grup mu-
nicipal que més mocions 
hem presentat, que més 
preguntes hem fet a les 
comissions. I els que, a 
més a més, quan ha cal-
gut hem fet d’enllaç entre 
el govern de la Generalitat 
i el municipal. Per tant 
hem fet una oposició 
constructiva en tot allò 
en què podíem ajudar a 
construir aquest nou Sant 
Adrià que imaginàvem. I 
també a la vegada hem 
sigut molt contundents 
a l’hora de defensar els 
nostres posicionaments.      

P. Quin pensa que ha 
sigut el seu major encert 
i el major desencert en 
aquesta feina?

R. El major encert ha 
estat posar-nos del costat 
de la ciutadania i defensar 
les mateixes coses que 
defensen els ciutadans. 
Per exemple, fins que 
hem arribat nosaltres 
ningú havia fet tant per la 
memòria i per la recupe-
ració de l’autoestima. O 
el nostre posicionament 
envers el crematori. El 
major encert és escoltar 
activament a la ciutada-
nia i posar-nos del seu 
costat sempre.

El major desencert, 
no haver tingut prou força 
com per poder canviar 
tot allò que nosaltres 
voldríem. Por això ens 
tornem a presentar amb 
aquestes ganes de què 
la gent ens doni la seva 
confiança perquè siguem 
molts més al ple i tinguem 
molta més determinació 
per acabar fent el Sant 
Adrià que imaginem.  

P. Quin és el Sant 
Adrià que volen?

R. A mi personalment 
Sant Adrià és una ciutat 
que m’agrada molt, i 
crec en Sant Adrià. Per 
tant, el Sant Adrià que 
volem és un Sant Adrià 
que s’agradi, que posi 
les bases per intentar 
avalar els altres. Una de 
les coses que sempre 
estem demanant és que 
la gent de fora es fixi en 
nosaltres, per les coses 
positives. Les haurem de 
posar en valor. 

Jo em presento per 
ser l’alcalde de Sant Adrià 
amb la voluntat de fer que 
Sant Adrià s’acabi agra-
dant. Que aprofiti totes 
les seves oportunitats, 
que en té moltes. Hem 
de ser capaços d’articular 
un Sant Adrià que agradi 
a la gent, que se senti 

orgullosa de viure-hi. Un 
Sant Adrià viu, actiu, i 
que agradi a la gent.      

P. Quines són aques-
tes potencialitats de la 
ciutat?

R. Hi ha moltes. Una 
són els grans reptes ur-
banístics que tenim al 
davant. Per exemple, les 
tres xemeneies. Una al-
tra són els polígons in-
dustrials, en els quals jo 
crec que si som capaços 
d’articular un lligam entre 
la universitat, els polígons 
industrials i aquest futur 
de les tres xemeneies, 
aconseguirem tenir una 
gran potencialitat a nivell 
educatiu, industrial i per 
tant a nivell d’ocupació, 
que crec que és un dels 
grans problemes que té la 
nostra ciutat.

I, paral·lelament, tam-
bé tenim altres potenciali-
tats com és el riu. Ara fa 
poc sortia una notícia a La 
Vanguardia que deia que 
més de dos milions de 
persones visiten el nostre 
parc fluvial. El que no pot 
ser és que l’anem deixant 
de cuidar i que perquè 
s’hagi fet una inversió 
urbanística molt gran 
aquí en els últims anys 
ja estigui tot fet. Nosal-
tres pensem que hem de 

continuar lluitant perquè 
aquest riu es potenciï. 
Com? Protegint la desem-
bocadura i convertir-la en 
una zona humida, prote-
gida per la Generalitat de 
Catalunya.   

P. En el front litoral, 
quina és la seva visió de 
futur? Hi ha por que l’oci 
nocturn de Barcelona aca-
bi en aquesta zona.

R. La redacció del 
PDU serà el que deter-
minarà el futur d’aquest 
espai, a nivell urbanístic i 
d’usos. Crec que es va en 
la línia contrària. He llegit 
notícies aquests dies que 
deien que no està previst 
que hi hagi un trasllat 
d’oci nocturn. Precisa-
ment es prohibirà aquest 
ús. Però, en tot cas, si al 
final la Generalitat canvia 
de parer, nosaltres ho 
estudiarem i segurament 
ens hi oposarem.     

P. L’atur és el pro-
blema més greu de la 
ciutat o hi ha altres que 
també s’han de tenir en 
compte?

R. Crec que és un 
dels problemes que a 
nivell ciutadà que més 
preocupa. Això segur. 
Per tant hem de donar 
una resposta. Perquè que 
no hi hagi ocupació té 

derivades negatives, i a 
més en una ciutat com la 
nostra. Per tant, aquest 
és un dels temes. 

Però hi ha altres. Per 
exemple, la neteja. Penso 
que és una gran preocupa-
ció de la ciutadania i que 
crec que hem d’abordar. 
Més quan aquesta le-
gislatura justament hem 
aprovat una contracta de 
neteja molt ambiciosa, 
amb un gran augment 
de la despesa per part 
de l’ajuntament, i que no 
acaba revertint en la per-
cepció de la ciutadania. 
S’ha de fer una auditoria 
per tal d’explorar què és 
el que està passant i com 
ho podem millorar.    

P. Com qualificaria 
la feina del govern mu-
nicipal, que ho ha fet en 
minoria?

R. Tot es resumeix en 
un lema: “qui dia passa 
legislatura empeny”. Al 
final hem tingut aques-
ta sensació. També és 
cert que jo vull negar la 
major, perquè conside-
ro que no han governat 
en aquesta minoria. Si 
no no s’explicaria que 
haguessin aprovat els 
quatre pressupostos de 
la legislatura. Això vol dir 
que no han estat sempre 
en aquesta minoria. A 
vegades se’ns ha criticat 
a l’oposició precisament 
per això, per dir que no 
ens posàvem d’acord. Hi 
ha alguns que oficialment 
no estaven en el govern 
però sí han apuntalat 
el govern, han tingut 
un acord d’estabilitat 
perquè sempre que han 
calgut han estat. De fet 
els únics que hem votat 
en contra dels dos últims 
pressupostos hem es-
tat nosaltres. Això deixa 
entreveure que malgrat 
que han treballat des 
del govern amb només 
sis regidors han tingut el 
suport d’altres grups que 
sempre que ha calgut els 
han apuntalat.    

P. Si estigués a la 
seva mà, què passaria 
amb el crematori?

R. Donat el punt en 
què estem actualment, el 
primer que faríem si os-
tentéssim el govern seria 
parlar amb l’empresa que 
està construint aquest 
tanatori i intentar pactar 
amb ells perquè no posin 
en marxa el crematori de 
cap de les maneres. Si 
això no tingués efectes, 
el que farem és continuar 
per la via legal donant 
suport a Stop Crematori, 
com estem fent, confiant 
que la justícia ho rever-
teixi.     

P. Quina és la seva 
solució al problema dels 
poliesportius?

R. El que hem de fer 
és reobrir el poliesportiu 
Ricart i garantir la viabi-
litat del Marina Besòs. I 
això s’ha de fer des de 
l’ajuntament amb una 
remunicipalització de tots 
els equipaments.   

P. Com definiria la 
seva llista?

R. Jo diria que és una 
llista plural, transversal, 
que pretén assemblar-
se el màxim possible a 
la societat a la què vol 
representar, la societat 
adrianencs. Som gent de 
tota mena, treballadors, 
aturats, pensionistes, 
autònom. Tenim gent 
nascuda a Catalunya, 
gent nascuda a l’estat es-
panyol, a Europa, a Xile. 
Tenim gent de tot arreu. 
Gent que parla castellà, 
gent que parla català. És 
una candidatura que se 
sembla molt a la societat 
adrianenca i que per tant 
pretén representar-la de 
la millor manera possible. 
És la millot llista, el millor 
equip que podem tenir.  

Especial Eleccions Municipals

Entrevista completa i més 
informació a www.areabesos.

com/eleccions/erc.html



8 - Maig 2019

Sant Adrià Consulting

Tel.  93 462 70 16 - 93 462 01 36
Fax 93 381 54 50

Av. Catalunya, 77  
08930-Sant Adrià de Besòs Barcelona-España

FISCAL CONTABLE LABORAL 
JURÍDICO SEGUROS
GESTIONES INMOBILIARIAS

 EXTRANJERÍA

w w w . s a n t a d r i a c o n s u l t i n g . c o m

MÉS DE 50 ANYS AL VOSTRE SERVEI
Cafeteria - Venda de Café - Pastisseria Artesanal

Avda. Catalunya nº 24 - Sant Adrià de 
Besòs - Tel. 93 462 28 33

Editorial

Toda la información

Hablar con todos los candidatos a la alcaldía de Sant Adrià de Besòs para preparar este especial por las elecciones municipales que se celebran este 
próximo domingo, 26 de mayo, ha supuesto todo un desafío para este diario. Pero estamos orgullosos del resultado. En este 2019 hemos podido ir más 
allá del espacio que nos proporciona este diario en papel y hemos creado un espacio en nuestra web, www.areabesos.com/eleccions en el que la ciu-
dadanía puede consultar las entrevistas completas de los candidatos, así como sus programas electorales y demás información sobre sus campañas. 
Hemos creído necesario poder a disposición de los y las adrianenses de dicha información para que pueden ejercer su voto con la mayor seguridad 

posible. Porque sin conocer toda la información, difícilmente se puede tomar una decisión basada en hechos y no solo en sentimientos. Al estar al pie de la actua-
lidad ya conocíamos la postura de la mayoría de los partidos sobre temas como la situación en el barrio de la Mina, el futuro del frente litoral, o la instalación del 
crematorio. Aún así, hemos preguntado a los candidatos sobre su postura respecto a dichos temas para que el adrianense de a pie, que no está acostumbrado a ir 
a los plenos, conozca hacia donde va a ir su voto una vez que lo introduzca en la urna. 

Sant Adrià es una ciudad pequeña en la que, si te mueves por determinados círculos, te conoce prácticamente todo el mundo. Los candidatos de los distintos parti-
dos que presentan candidatura para liderar esta pequeña ciudad del Área Metropolitana saben que gobernar o estar en la oposición aquí implica ejercer, no solo de 
político sino también de confesor y, en algunos casos, de paños de lágrimas. Saben que tienen que visitar los barrios, a sus asociaciones y a sus vecinos desde el 
minuto uno, y no solo cuando falten pocos meses para las elecciones. Tienen claro que, en muchos casos, sus votos no solo vendrán por las siglas de sus partidos, 
sino por lo conocidos y respetados que sean personalmente entre sus conciudadanos. Tumbarse a la sombra de unas siglas puede funcionar en otras ciudades más 
grandes. Aquí no. En Sant Adrià toca patearse el terreno, no vale dejarse llevar por unos resultados favorables porque puede que cuatro años después pierdas el 
asiento en el consistorio. Hace cuatro años entraron en el ayuntamiento cuatro formaciones que, o bien eran nuevas o bien llevaban muchas décadas fuera de la 
rueda democrática adrianense. En estas elecciones, si nos dejamos llevar por los resultados de las pasadas elecciones generales, tal vez tengamos una nueva for-
mación en el consistorio. O no, porque los comicios municipales tienen sus propias reglas, que muchas veces son difíciles de entender. Pase lo que pase, deseamos 
que toda la jornada se desarrolle con total tranquilidad y sin incidentes desagradables. Nunca, o al menos en las elecciones más recientes, hemos tenido nada de 
eso en Sant Adrià de Besòs, así que confiamos en la ciudadanía, que estamos seguros no se dejará influir por alborotadores de ningún signo ni ideología contrarios. 
Después del 26 de mayo comenzará otro juego, el de las alianzas para poder gobernar. Pero eso ya será otra historia, que también les contaremos nosotros.     
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Joan Callau (PSC)

“Encara queda molt 
per fer”

Pedro Sánchez (C’s)

“Hem fet bona feina 
però poc visible”

Irene Aldabert (SAC)

“Cal posar les 
persones al bell mig”

Gregorio Camacho (MSC)

“Vivienda digna 
para los jóvenes”

Isabel Marcuello (MES)

“Suspens per aquest 
govern en molts 

temes”

Rubèn Arenas (ERC)

“M’agrada i crec 
en Sant Adrià”

Jesús A. García-Bragado (PP)

“El vecino piensa 
que le engañan”

Joel López (JxC)/

“Canviar les 
dinàmiques”

Isabel Felipe (Vox)

“Lista de 
valientes”
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“Este gobierno es especialista en dormir 
temas como el edificio Venus”

MS

Redacció

Sant Adrià.-
Pregunta. ¿Cómo va-

lora el trabajo realizado 
por el gobierno estos 
cuatro años? 

Resposta. El alcalde 
ha decidido jugar a este 
juego de contigo pero 
sin ti, con todos pero sin 
nadie, y al final así le ha 
ido. No sé si le va a salir 
bien o mal, pero al final 
tienes polémica con el 
tanatorio, los trabajadores 
del polideportivo les han 
demandado, y no hay 
polideportivo ni alternativa 
que valga. En su momento 
les planteé una alternativa 
pero el equipo de gobierno 
no la quiso. En el tema del 
front litoral, el pleno del 
ayuntamiento no se ha 
manifestado a favor de la 
propuesta que se plantea. 
Se necesita mayoría abso-
luta y no se obtuvo. Curio-
samente el señor Gregorio 
Camacho se marchó de 
ese pleno, pero bueno. 
Y en este tema me voy a 
mojar, si donde se habla 
de actividad económica 
es que nos van a endiñar 
todo lo que está en la Vila 
Olímpica. El alcalde lo que 
ha hecho es decir: como 
esta es la propuesta de 
Barcelona, la aceptamos. 
Pero  no es la propuesta 
urbanística que propone 
el pleno.  

P. ¿Cuál es su pro-
puesta para el frente 
litoral?

R. Una propuesta de 
actividad económica que 
deje claro que no va nada 
de discotecas allí. Sant 
Adrià tiene derecho a ser 
una zona residencial sin 
tener que estar sufriendo 
siempre. Ya se sufren las 
rondas, la central de ciclo 
combinado, infinidad de 
cosas que Barcelona no 
ha querido. Actividad 
económica y zona resi-
dencial, sí, por supuesto, 
pero zona discotequera 
no. Mientras eso no esté 
garantizado no vamos a 
aceptar una propuesta 
que quizás lleva escon-

dido eso. Como llevaba 
escondido el tanatorio un 
crematorio.       

P. Si estuviese en su 
mano decidir si se hace 
o no el crematorio, ¿qué 
decidirían? 

R. Evidentemente el 
tanatorio es un equipa-
miento necesario, pero lo 
que tienes que hacer es 
consultar con la ciuda-
danía. Y si la ciudadanía 
no quiere un tanatorio 
porque lleva escondido un 
crematorio, pues tendrá 
que decir que no. Lo que 
no se puede hacer es lo 
que hizo el alcalde, que 
dio luz verde a la venta 
de los terrenos sin hacer 
una consulta ciudadana. 
Si no pasa nada con el 
crematorio, pues siéntese 
usted con los vecinos y 
explíqueles que no pasa 
nada. Pero claro, eso da 
mucha pereza. Y al final 
lo que pasa es que el ve-
cino piensa que le están 
engañando. 

P. ¿Cuál es el proble-
ma más grave que hay 
que solucionar inmedia-
tamente?

R. La Mina. Para que 
lo entienda el ciudadano 
que posiblemente ha pa-
gado hace poco el IBI. 
Pues tiene que entender 

que con su IBI tiene que 
pagar muchas cosas que 
otras personas no pagan. 
Hay personas que no 
pueden pagarlas, pero 
hay otras que no quieren, 
y que saben esconderse 
de sus obligaciones y te-
ner solo derechos. Todos 
tenemos derechos y te-
nemos deberos, y lamen-
tablemente hay gente ahí 
que piensa que solo tiene 
derechos y eso obliga al 
resto de ciudadanos a 
hacer un esfuerzo. 

P. ¿Cómo se soluciona? 
R. Siendo muy es-

trictos, lógicamente, con 
el caradura. Con el señor 
que lo necesita no, hay 
que seguir ayudándoles, 
pero con el caradura hay 
que ser estricto. Porque 
el resto de ciudadanos 
están pagando 50 y 100 
euros más en sus IBIS por 
esta situación. Que pre-
gunten cuánto nos cuesta 
a los adrianenses Pla de 
Besòs para mantener las 
cuotas de los vecinos. 

Ya ni te cuento el co-
legio, el colegio público al 
que tienen derecho todas 
las familias de Sant Adrià 
al que tienen que renun-
ciar. Tanto gobierno de 
izquierdas que tenemos, 
¿qué hacen por la escuela 

pública? Y el instituto, 
que ya no existe. Ahora 
es un institut-escola para 
intentar mantener una 
continuidad educativa 
en los chavales cuya lu-
cha es la puntualidad. 
El aspecto educativo es 
secundario. El objetivo es 
que no haya absentismo 
escolar. Así estamos con-
denando generación tras 
generación.

Y hay muchas fami-
lias que no se atreven 
a bajar a sus hijos al 
parque.

P. ¿Cree que la ciudad 
es insegura?

R. No es insegura en 
el sentido que me pue-
dan atracar tres veces. 
Es insegura en el sentido 
que hay personas que se 
dedican a unas activida-
des, que todos sabemos 
cuáles son, que implica 
que el barrio no tenga 
una normalidad como 
cualquier otro barrio. Y 
el problema es que si la 
problemática de la Mina 
no se soluciona se puede 
expandir a otros barrios. 
Eso lo hemos visto con 
las actuaciones en el 
Raval que ha provoca-
do que mucha actividad 
haya venido a la Mina. 
No lo digo yo, lo dice el 

propio alcalde que fue al 
Parlament.  

P. ¿Está de acuerdo 
con que se necesitan más 
Mossos?

R. Más que eso, que 
los Mossos hagan de Mos-
sos, que se dediquen a la 
seguridad ciudadana. Que 
no solucionen los proble-
mas los vecinos. Pero en el 
tema de la Mina, que está 
cada vez más degradada, 
todas las administracio-
nes han hecho dejadez 
de funciones. Al alcalde 
ya le va bien echarle la 
culpa a otros y decir que 
hace lo que puede. Pero 
puede hacer más. Lo único 
que quiere este equipo de 
gobierno es marear la per-
diz y que no se entere la 
ciudad. Y que la oposición 
esté dividida.   

P. ¿Cómo calificaría 
su trabajo en el ayunta-
miento los últimos cuatro 
años?

R. Me hubiera gus-
tado hacer mucho más, 
poder ser más útil, pero el 
equipo de gobierno no me 
lo ha permitido. Ellos han 
tenido crear un enemigo 
y lamentablemente no es 
así. El alcalde conmigo 
ha contado para muchas 
cosas, por ser un depor-
tista conocido, y yo les 
he ofrecido muchas más 
pero no las han querido 
utilizar. Lo que no pue-
de ser es que pidan tu 
ayuda para unas cosas y 
no cuenten contigo para 
otras. Lo que yo planteé 
fue un acuerdo de trabajo 
a largo plazo, no trabajar 
para cosas puntuales.

Me pueden repro-
char muy poco, porque 
siempre he antepuesto 
intereses de la ciudad 
por encima de los míos 
o los de mi partido. En 
este sentido el equipo de 
gobierno no ha sabido 
gestionar esta sinergia 
para ir juntos y solucio-
nar temas como el de 
la Mina. Siempre han 
estado con la polémica 
una y otra vez. Por eso 
no se han podido sacar 
adelante alternativas para 

los equipamientos depor-
tivos.        

P. ¿Cómo ve esta si-
tuación?

R. Pues el problema 
sigue ahí, y lamentable-
mente lo que está más 
cerca ahora es el cierre por 
la inviabilidad de la instala-
ción. Es curioso que algo 
que tendría que aportar 
ingresos al ayuntamiento 
por los IBIS, sin embargo 
le está costando dinero 
y ni siquiera los usan. La 
situación actual es muy 
triste cuando habiendo 
hecho una condición bien 
hecha, sacándolo a con-
curso como Dios manda, 
ahora mismo podrían estar 
explotándose con precios 
populares, con instalacio-
nes nuevas que serían la 
envidia de Barcelona. Y en 
todos estos temas, lamen-
tablemente me he visto 
infrautilizado e ignorado, 
principalmente por una 
parte del equipo de gobier-
no. Supongo por intereses 
partidistas y para tener un 
culpable al que echarle la 
culpa. Cuando hemos vis-
to que la responsabilidad 
es del equipo de gobierno. 
Me da la sensación de 
que se comparta como un 
adolescente el equipo de 
gobierno. Quiere autono-
mía para unas cosas pero 
cuando necesita otras 
pide ayuda al mayor para 
que le dé dinero. Y así es 
muy difícil que Sant Adrià 
como municipio pueda 
progresar. 

P. ¿Cree que este go-
bierno es muy de estar en 
el despacho y poco salir 
a la calle?

R. Sí, este gobierno 
es especialista en dormir 
los temas. Como el edifi-
cio Venus.

Especial Eleccions Municipals

Entrevista amb Jesús Ángel “Chuso” García Bragado, alcaldable del PP de Sant Adrià a les eleccions municipals del 26 de maig.

Entrevista completa i més 
informació a www.areabesos.

com/eleccions/pp.html
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“Una ciutat que no avança va cap 
endarrere”

MS
Montse Sáez

Sant Adrià.-
Pregunta. Qui és el 

Joel López? 
Resposta. El Joel és 

una persona molt normal 
de Sant Adrià, que està 
convençut que es poden 
fer moltes més coses de 
les que s’estan fent a la 
ciutat actualment, que 
podem tenir una ciutat 
millor que la que tenim. 
Sóc el típic que diu que 
aquí es podria fer això, 
aquí es podria fer allò al-
tre, i quan m’ha arribat la 
possibilitat de posar-me 
a treballar no podia dir 
que no.  

P. el lema de campan-
ya és “Fem 930”. Com es 
resumiria aquest lema?

R. És molt fàcil de 
resumir, tot i que sembla 
que és difícil portar-ho a 
la pràctica. Simplement 
vol dir fer Sant Adrià, 
posar Sant Adrià en el 
centre de tot, que la prio-
ritat sigui Sant Adrià i 
treballar per Sant Adria. 
El que ens agradava del 
930 és que fa referència 
només a la ciutat, que 
a més uneix a tots els 
barris, és una cosa que 
tenim en comú. 

P. Creu que els da-
rrers quatre anys és el 
que ha fet el SEU grup 
municipal? 

R. Crec que es podria 

fer molt més. Sóc molt 
crític amb tota la gent 
que hi ha a l’ajuntament, 
tant amb l’equip de go-
vern com amb l’oposició. 
El nostre grup era molt 
petit, només una perso-
na. La crítica és per tota 
l’oposició. S’han de can-
viar les dinàmiques  que hi 
ha dins de l’ajuntament. 
Per això també l’eslògan 
“Fem 930”. Si tu penses 
en Sant Adrià, i la pri-
mera idea és Sant Adrià, 
penso que és més fàcil 
avançar i aconseguir arri-
bar a acords sempre que 
estiguis prioritzant Sant 
Adrià. Els darrers vuit 
anys la dinàmica que hi 
ha dins l’ajuntament no 
és aquesta, per això no 
s’està avançant gaire. 
Per no dir que anem cap 
endarrere. Per mi, una 
ciutat que no avança és 
una ciutat que va cap 
endarrere. 

P. Què és el més ur-
gent que cal fer a Sant 
Adrià?

R. Hi ha moltes co-
ses. A nivell romàntic, 
el més urgent és ge-
nerar autoestima. Hem 
d’aconseguir que la gent 
estigui orgullosa de la 
seva ciutat, perquè nosal-
tres diem que si t’estimes 
la teva ciutat la cuides. 
Hem normalitzat moltes 
coses que no haurien de 
ser normals.  

P. Com ara què?
R. Com veure fonts 

buides, tancar poliespor-
tius, veure edificis que 
són patrimoni de la ciutat 
i que estan en permanent 
rehabilitació i quan acaba 
la rehabilitació no se li 
dona contingut... I diem 

“és que això és Sant 
Adrià”. I no, això hauria 
de canviar. Un dels nos-
tres principis és posar-nos 
a treballar per solucionar 
moltes petites coses que 
hi ha actualment que no 
funcionen. 

Després hi ha un pro-

blema de seguretat. La 
gent t’ho diu, que està 
neguitosa perquè la se-
guretat avui dia ha em-
pitjorat.

P. Però només al ba-
rri de la Mina o a tota la 
ciutat?

R. No, no, a Sant 
Adrià. Aquí al centre par-
lant amb els botiguers 
tots han patit algun pro-
blema relacionat amb la 
seguretat, com petits 
atracaments, i també 
persones grans. Hi ha 
menys seguretat, més 
incivisme, i això és a 
tota la ciutat, no només 
al barri de la Mina.

I també s’ha de tre-
ballar en el problema de 
contaminació que té la 
ciutat. Hem de seure tots, 
parlar i arribar a acords per 
treballar aquesta proble-
màtica de forma global. 
Aquí tenim el crematori, 
Tersa, l’autopista, les ron-
des, no. Cal un tipus de 
política, macro política, 
que englobi tots aquests 
elements contaminants.

P. Hem parlat del cre-
matori. Si estigués en la 
seva mà decidir el futur 
del crematori que faria?

R. Si estigués en la 
meva mà seria molt fàcil: 
no hi hauria crematori. 
Tanatori sí, crematori no. 
Però no és tan senzill.

P. Entén la preocupa-
ció de part de la població 

per aquest tema? 
R. Sí perquè Sant 

Adrià ja ha rebut molts 
cops, que si Tersa, que 
si l’autopista, que si les 
rondes, ... I ara, a més a 
més, el crematori, amb els 
nivells de contaminació 
tan alts que estem patint 
des de fa tants anys. En-
tenc perfectament que la 
gent hagi dit que ja n’hi ha 
prou, que fins aquí. Potser 
no és el més important, 
però és el detonant i jo 
celebro que la gent es 
desperti i que comenci a 
fer coses per la ciutat. Em 
sembla fantàstic.

P. Quin és el futur del 
front litoral?

R. El front marítim és 
la gran oportunitat que té 
Sant Adrià per posar-se en 
el mapa i per compensar 
moltes errades que s’han 
fet en el passat. A més de 
recompensar la gent que 
ha patit les conseqüències 
de moltes infraestructures 
que s’han instal·lat a Sant 
Adrià. 

Especial Eleccions Municipals

Entrevista amb Joel López, alcaldable de Junts per Catalunya de Sant Adrià a les eleccions municipals del 26 de maig.

Entrevista completa i més 
informació a www.areabesos.
com/eleccions/junts-x-cat.html
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“El primer que s’ha de fer és un pla per 
erradicar la venda de droga a la Mina”

MS
Montse Sáez

Sant Adrià.-
Pregunta. Com defini-

ria la seva llista?
Resposta. És la unió 

de dos espais polítics 
amb gent de diverses 
procedències, si no ideo-
lògiques sí partidàries, 
que ha avantposat els 
beneficis de la suma per 
davant de les identitats 
pròpies. Nosaltres ens 
respectem els espais 
partidaris, jo convisc 
amb gent de la Cup, 
de Pirates, de Podem, 
d’Esquerra Unida, co-
munistes, etc. Però quan 
estem aquí apartem tot 
això i pensem en clau 
local.

P. Quin és el principal 
problema de ciutat i com 
se soluciona?

R. Tenim tres grans 
problemes, alguns són 
ja problema ara i altres 
ho poden ser: el tema 
de la Mina, tot el que 
implica la Mina, el front 

del litoral i la qualitat de 
l’aire. Aquests són els tres 
elements fonamentals que 
determinen avui en dia el 
model de ciutat. Al front 
del litoral per què s’ha fet 

un procés de participació 
d’enganyifa, perquè no 
era vinculant. 

P. Quina és la seva 
proposta pel front litoral?

R. Tenim diverses 

oportunitats. Hi ha pro-
postes molt potents per 
les tres xemeneies. El que 
no és el nostre projecte 
són blocs de 14 alçades. 
Allà tenim un problema 
de sols contaminats per 
tota la indústria que hi 
havia hagut. No volem un 
barri, edificabilitat per un 
“tubo”, volem compen-
sació, un espai per a la 
ciutat. Recuperem el sòl, 
mirem de fer energies re-
novables, economia verda 
que aporti valor a la ciutat, 
nous ingressos, i un espai 
d’esbarjo per la ciutat. I, 
sobretot, de la mà de la 
gent. La plataforma de 
les tres xemeneies porta 
molts anys treballant, te-
nen models i projectes. No 
ho hem de fer descoordi-
nadament amb Badalona 
i Barcelona. 

P. En el tema de la 
qualitat de l’aire que par-
làvem abans. Si estigués 
en la seva mà, què faria 
amb el crematori?

R. Paralitzar-ho i de-
manar un informe extern 
sobretot el procés admi-
nistratiu que s’ha seguit. 
Tenim indicis, per les in-
vestigacions que ha dut a 
terme la plataforma que el 
procediment no ha estat 
correcte, que hi ha hagut 
errades, i per aquestes 
errades es pot suspendre 
la llicència. 

Entrevista amb Irene Aldabert, alcaldable de Sant Adrià en Comú a les eleccions municipals del 26 de maig.

“El que necessita Sant Adrià és un lideratge 
fort que defensi la seva ciutadania”

MES
Montse Sáez

Sant Adrià.-
Pregunta. Com qua-

lificaria la feina feta 
aquests quatre anys al 
consistori?   

Resposta. Crec que 
hem estat un dels grups 
de l’oposició que ha tre-
ballat i força. Crec que 
el treball d’un regidor o 
regidora a l’oposició no és 
fer un munt de preguntes, 
sinó estar al carrer i donar 
el suport i la visibilitat 
que nosaltres pensem 
que s’ha de donar a la 
gent. Tota la feina interna 
és important, s’han de 
fer preguntes, presentar 
mocions, treballar amb 
l’equip de govern que hi 
hagi per fer arribar pro-
postes i que les acceptin. 
I allà on no hem pogut 

hem estat capaços de 
posar-nos d’acord amb 
altres grups de l’oposició 
que presentaven mocions 
sobre temes que nosal-
tres portàvem en el pro-
grama. 

Hem estat un grup 
molt crític amb l’equip 
de govern, així és cert. 
Potser no tenim tota la 
visibilitat que voldríem. 
Quan qui està al front 
d’un ajuntament vol invi-
sibilitzar, ho fa. Ens vam 
donar compte aviat que 
determinats grups tenien 
una visibilitat major a la 
nostra, i no per la feina 
que feien. Però no hem 
deixat de lluitar.

P. Una altra de les 
oportunitats per a la ciu-
tat és el front litoral. Què 
pensen que ha de fer-se 
a la zona?

R. És molt complicat. 
Estem d’acord amb el plan-
tejament de la Plataforma 
de les tres xemeneies. Però 
el que no compartim és 
el model de l’ajuntament, 
aquest procés participa-
tiu maquillat. Volem una 
ciutat oberta al mar, que 
recuperi el seu orgull, que 
recuperi els seus espais 
verds, una reubicació di-
ferent del poliesportiu, que 
s’ha de reobrir i emmarcar 
dins de l’esport igualitari. 
Nosaltres entenem que el 
primer que s’ha d’establir 
són els usos que s’han de 
donar.    

P. I el crematori. Si 
estigués en la seva mà, 
què passaria? 

R. Ho tinc molt clar. 
Aquí hi ha hagut uns 
interessos perquè no és 
normal que després d’una 

aprovació en un ple d’un 
tanatori amb sis sales de 
vetlla, s’hagi reconvertit 
en un crematori. Jo no 
vaig votar en aquell ple 
perquè estava de baixa 
després de patir un ac-
cident en un ascensor 
de l’ajuntament, per una 
negligència de qui fos. És 
veritat que la contamina-
ció que pot fer això és 
mínima, però és que no 
volem cap element que 
contamini encara més 
l’aire de la ciutat de Sant 
Adrià de Besòs.

Entrevista amb Isabel Marcuello, alcaldable de Moviment d’Esquerres de Sant Adrià (MES) a les eleccions municipals del 26 de maig.

Entrevista completa i més 
informació a www.areabesos.
com/eleccions/sant-adria-en-

comu.html

Entrevista completa i més 
informació a www.areabesos.

com/eleccions/mes.html
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“Hace falta un test psicotécnico para 
medir las capacidades de los políticos”

VOX
Redacció

Sant Adrià.-
Pregunta. ¿Quién es 

Silvia Felipe? 
Resposta. El rasgo 

que más me identifica es 
la asertividad. Como per-
sona, soy mujer indepen-
diente. Madre de 4 hijos, 
doblemente enfadada con 
el adoctrinamiento que 
están siendo sometidos, 
tanto por la Generali-
tat, que lo permite y lo 
fomenta, como por los 
Centro educativos que lo 
practican. La educación, 
formación y los valores 
humanos, nos corres-
ponde por igual, pero las 
creencias, a los padres, 
madres o tutores legales. 
Nuestro consentimiento 
como mínimo. Cuidadora 
de un familiar directo en 
Dependencia en Grado II, 
mi madre. Luchadora ante 
los problemas.

P. ¿Cuál es el principal 
problema de Sant Adrià y 
cómo se soluciona?

R. Encuentro que 
hace falta un test psi-
cotécnico para medir las 
capacidades en puestos 
políticos municipales al 
servicio del ciudadano.

Los plenos y las pro-
puestas absurdas, como 
Esquerra Republicana y 
Sant Adrià en Comù, del 
dia 25 de marzo, propo-
niendo no ceder espacios 
públicos municipales, ni 
equipamientos a grupos u 
organizaciones que rom-
pen la convivencia… en 
ese pleno se nombró a 
Vox Moción para prohibir 
una ley. Pues los ataques, 
el quebrantamiento de la 
convivencia, las faltas 
de respeto, las sufrimos 
nosotros. En la carpa de 
VOX, el día 7 de abril, 
sufrimos una agresión, 
anuncios de los CDR, 
alertas ultras, manifes-
taciones Stop Vox!! Que 
no ha habido acto de Vox 
(partido político legali-
zado), en qué no haya-
mos sufridos amenazas, 
presiones, agresiones, 
pintadas...hasta edificios 

casi centenarios, como 
el vandalismo sufrido en 
el Ateneo, que volvemos 
a condenar desde aquí. 
El ejemplo de Sant Adrià 
Comù, 26 de abríl, pro-
hibiendo los globos en la 
campaña electoral de las 
municipales del próximo 
domingo. Los plenos son 
públicos “in eternum”. 
Recomiendo que los ve-
cinos de Sant Adrià de 
Besòs vean los plenos del 
Ayuntamiento. 

Los problemas reales 
y tangibles, como los 
centros Mena, la falta de 
recursos en seguridad pú-
blica, los pisos narco, las 
violaciones en la ciudad, 
la inmigración ilegal, el ol-
vido del barrio de la Mina, 
fomentando y apoyando 
al barrio… 

Falta de Planificación 
de trabajo y gestión de 
equipo. Ese es el principal 
problema.  

Los ciudadanos da-
mos en las urnas esa res-
ponsabilidad con nuestro 
voto. No solo se gobierna 
para los que votan al par-
tido, sino también para el 
que no lo hace.    

P. ¿Cuál cree que es 
el mayor potencial de la 
ciudad?

R. El mar Mediterrá-
neo. Lo tenemos al alcan-

ce de la mano, pero no de 
los pies. Playa de piedras, 
sin acondicionar para los 
bañistas, sin acceso, sin 
rampas para minuválidos, 
sin zona de deporte, pa-
seo que comunique con 
nuestra vecina Badalona, 
parques, zonas de recreo 
para deportistas...una de-
solación que indigna y 
entristece a la vez.

La ubicación. Cercana 
a la capital de Cataluña, 
que puedes ir andando 
si se desea por el paseo 
del Fòrum. Pero, sino, 
tenemos comunicaciones 
terrestres, puerto deporti-
vo, servicios de transporte 
público de autobuses, me-
tro, taxi, trenes, tranvía...y 
¿qué no se fomente el tu-
rismo cuando podríamos 
ser una ventana al mar 
Mediterráneo? Ciudad 
tranquila para el descanso 
y con atractivo turístico 
sin explotar. 

P. ¿Cuál cree que de-
bería ser el futuro de la 
zona de las tres chime-
neas?

R. El funcionamiento 
no será para Sant Adrià, 
será para la comarca 
de Barcelona, no es un 
servicio a la ciudad, es 
un negocio. En mi mano, 
ni está, ni estará, La Pla-
taforma Stop Crematori 

hace una labor impre-
sionante, poniendo en 
manos de la justicia la 
decisión tomada por el 
PSC.

Cito: “Ningún horno 
crematorio en España se 
está levantando junto a 
núcleos urbanos. Grupos 
políticos y ecologistas 
se oponen de manera 
contundente. En Alme-
ría, Bilbao, Alicante, por 
citar algunas capitales 
españolas, se están pro-
duciendo movimientos 
contundentes para blo-
quear la apertura de estas 
instalaciones junto a las 
propias ciudades.”

Si estuviese en mi 
mano, esa inversión sería 
destinada a la atención 
sanitaria, centro de so-
ciosanitario en ayuda a 
la dependencia y apoyo 
a las familias. Promover 
la vida, no que se lucren 
con la muerte. 

P. Si estuviese en su 
mano, ¿qué pasaría con el 
crematorio? 

R. Primero, pensar...
pensar en los objetivos 
que se quieren alcanzar. 
Objetivos reales y sólidos. 
La tecnología es el futuro. 
Está siendo nuestro pre-
sente, pero avanza más 
rápido de lo que podemos 
absorber.

Un centro de nego-
cios para que se invierta 
en ideas y en su desarro-
llo. I+D. Barcelona, tiene 
que añadir un Pabellón al 
recinto Ferial!! y estamos 
a un paso!! Centro de 
convenciones, hoteles, 
interactivos, edificio para 
alquilar oficinas y salas 
de reuniones, por horas, 
dias, semanas...depen-
diendo de las necesida-
des de los pequeños y 
medianos empresarios. 
Globalizar y ser punteros 
en adaptación, ayudas y 
apoyos a los emprende-
dores.

Transformación de la 
zona Indusrial y potenciar 
el turismo de calidad, no 
de cantidad a cualquier 
precio. Gastronomía, ocio 
familiar, diversificación...
No a las zonas nocturas 
de ocio. Recinto ferial, 
para exposiciones a nivel 
como mínimo, europeo.

Hackathon o hacka-
tón, es un término usa-
do en las comunidades 
hacker para referirse a 
un encuentro de progra-
madores cuyo objetivo es 
el desarrollo colaborativo 
de software, aunque en 
ocasiones puede haber 
también un componente 
de hardware. Estos even-
tos pueden durar entre 
dos días y una semana. 
El objetivo es doble: por 
un lado hacer aportes al 
proyecto de software libre 
que se desee y, por otro, 
aprender sin prisas.

P. ¿Cómo solucionaría 
la situación actual de los 
polideportivos Ricart y 
Marina Besòs?

R. Si contestase esa 
pregunta, estaría siendo 
una frívola. La solución, 
no, los problemas que tie-
nen. Se deben gestionar 
uno a uno. Creando un 
comité que esté forma-
do por todas las partes 
implicadas. El éxito es 
el esfuerzo, las ideas, 
los proyectos, la impli-
cación ante la necesidad 
de sacar adelante una 
parte tan importante en 
nuestras vidas como es 

el deporte. Tenemos una 
fuente de recursos increí-
ble, la capacidad y la ap-
titud de las personas que 
eligen construir, en lugar 
de destruir aún más. La 
realidad es la que manda, 
los problemas existen, 
pero a corto o a largo 
plazo, se solucionan.

P. ¿Cómo definiría la 
lista que encabeza para 
las municipales en Sant 
Adrià?

R. De valientes
P. ¿Cree que el resul-

tado de las elecciones 
generales puede benefi-
ciar a su partido en las 
municipales?

R. El grupo político 
Vox tiene a 24 dignos 
diputados representando 
ante el Congreso a más 
de 2 millones y medio de 
españoles. Es la prueba 
del éxito, del esfuerzo, 
del trabajo en equipo, del 
respeto, de la dignidad de 
decir que somos patriotas 
y amamos a España y 
su unidad. Viniendo de 
0, tenemos 24 diputa-
dos. Para las municipa-
les seguimos haciendo 
lo mismo, sin recursos 
económicos públicos, sin 
locales para reunirnos, 
gastando nuestro propio 
dinero sacado de nues-
tra economía familiar, 
primando el bien a la co-
munidad a nuestro propio 
bienestar. Sacrificando 
momentos familiares, de 
pareja. Perdiendo amigos 
por el separatismo y dar 
un paso al frente hacía la 
unión; sobreponiéndonos 
ante las dificultades, las 
presiones, las criticas. El 
resultado lo dirán las ur-
nas el próximo domingo. 
El beneficio ya lo tenemos 
ante las muestras de ca-
riño y respeto que hemos 
recibido. 

Entrevista amb Silvia Felipe, alcaldable de Vox Sant Adrià a les eleccions municipals del 26 de maig.

Entrevista completa i més 
informació a www.areabesos.

com/eleccions/vox.html






